
Protokół z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

z dnia 27.01.2022 r. 

 

I. Rozpoczęcie posiedzenia godz. 14.15. 

II. Obecni na posiedzeniu: 

1. Artur Dawydzik – Przewodniczący Rady Gminy w Krupskim Młynie 

2. Danuta Pries – Sekretarz Gminy 

3. Jolanta Michałek – Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

4. Edward Pilarski - Wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

5. Zbigniew Pęcherz – Członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

6. Andrzej Janus – Członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

7. Roman Kulawik – Członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

8. Adam Pielka – Członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

9. Alicja Ziaja – Członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

III. Porządek posiedzenia:  

1. Rozpatrzenie skargi dotyczącej funkcjonowania Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Potępie. 

2. Rozpatrzenie petycji dotyczącej funkcjonowania Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Potępie. 

3. Przedstawienie Komisji wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w 

Żyłce, skierowane do Nadzoru Prawnego w Tarnowskich Górach, w sprawie udrożnienia koryta 

potoku od drewnianego mostku w Żyłce do wpływu do Małej Panwi.  

4. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w Żyłce, w 

sprawie wywozu nieczystości stałych w miejscowości Żyłka.  

5. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w Żyłce, w 

sprawie remontu dróg w Żyłce.  

6. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w Żyłce, w 

sprawie oczyszczania kanału ulgi i wszystkich rowów odprowadzających nadmiar wód.  

7. Sprawy bieżące.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji - Jolanta Michałek przywitała obecnych na 

posiedzeniu. 

 

Ad. 1.  

Rozpatrzenie skargi dotyczącej funkcjonowania Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Potępie. 

Następnie zapoznała obecnych z treścią skargi. Członkowie Komisji wypowiedzieli się w wyżej 

wymienionej sprawie, po czym przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zasadnością skargi. 

Wszyscy członkowie jednogłośnie stwierdzili, że skarga nie jest zasadna.  

Uzasadnienie:  

Pani Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego dopełniła wszystkich niezbędnych czynności 

związanych z pojawieniem się w placówce przypadków zakażenia wirusem Covid-19. Potwierdzeniem 

w tej kwestii są notatki po wykonaniu rozmowy telefonicznej z pracownikiem Sanepidu oraz informacje 

przekazane rodzicom. Komisja nie może wziąć pod uwagę prywatnego spotkania młodzieży po 

zajęciach szkolnych, ponieważ Dyrektor odpowiada tylko za uczniów podczas ich pobytu na terenie 

szkoły oraz podczas zajęć związanych z nauką szkolną (wycieczki, Zielona Szkoła…) 

Odpowiadając na kolejny zarzut dotyczący braku dodatkowej opieki w Przedszkolu, Komisja pragnie 

wyjaśnić, że we wszystkich placówkach przedszkolnych jest odpowiednia ilość etatów dostosowana do 

ilości grup, w których w jednej grupie maksymalnie może uczyć się 25 dzieci.  

 

Ad. 2.  

Rozpatrzenie petycji dotyczącej funkcjonowania Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Potępie. 

Członkowie Komisji wypowiedzieli się w wyżej wymienionej sprawie, po czym przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad zasadnością petycji. Wszyscy członkowie jednogłośnie stwierdzili, że 

petycja nie jest zasadna.  

Uzasadnienie: 

Odpowiadając na prośbę zawartą w petycji dotyczącą zwiększenia etatów o dodatkową pomoc dla 

nauczyciela w przedszkolu, w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Potępie, Komisja po zapoznaniu się 



z pracą wszystkich jednostek przedszkolnych na terenie naszej Gminy stwierdziła, że każda z placówek 

dysponuje odpowiednią ilością nauczycieli oraz pomocy dla nauczyciela dostosowaną do ilości grup 

uczących się w danej placówce. W jednej grupie może uczyć się maksymalnie 25 dzieci. Zwiększając 

etaty w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Potępie, Gmina musiałaby zwiększyć również etaty w 

pozostałych placówkach, a placówki te oraz rodzice uczęszczających tam dzieci nie zgłaszali takiej 

potrzeby. Dzieci są wyprowadzane na spacery, jeżeli pozwala na to pogoda i odbywa się to w stałych 

godzinach. Dyrektorzy wszystkich placówek oraz nauczyciele są do dyspozycji rodziców. Jeżeli rodzice 

zauważą jakiś problem należy w pierwszej kolejności zgłosić go nauczycielowi, a jeżeli nie zostanie 

rozwiązany, to przekazać go na ręce Dyrektora danej placówki.  

 

Ad. 3.  

Przedstawienie Komisji wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w Żyłce, 

skierowane do Nadzoru Prawnego w Tarnowskich Górach, w sprawie udrożnienia koryta potoku 

od drewnianego mostku w Żyłce do wpływu do Małej Panwi.  

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jolanta Michałek zapoznała obecnych z treścią 

wniosku. Członkowie Komisji wypowiedzieli się w wyżej wymienionej sprawie, po czym 

przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zasadnością wniosku. Wszyscy członkowie jednogłośnie 

stwierdzili, że petycja jest zasadna.  

Uzasadnienie:  

We wrześniu 2021 roku, wskutek sytuacji powodziowej w miejscowości Żyłka, pracownicy Urzędu 

Gminy Krupski Młyn dokonali wizji lokalnej w miejscowości Żyłka. Ustalono, iż brak stałej 

i systematycznej konserwacji rowów melioracyjnych oraz przepustów, przy obfitych opadach deszczu 

prowadzi do lokalnych podtopień i zalewania posesji. Zarośnięte i zamulone rowy nie odprowadzają 

nadmiaru wód, przez co tworzą się zastoiska powodujące podtapianie przyległych gruntów.  

 

Ad. 4. 

Rozpatrzenie wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w Żyłce, w sprawie 

wywozu nieczystości stałych w miejscowości Żyłka.  

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jolanta Michałek zapoznała obecnych z treścią 

wniosku. Członkowie Komisji wypowiedzieli się w wyżej wymienionej sprawie, po czym 

przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zasadnością wniosku. Wszyscy członkowie jednogłośnie 

stwierdzili, że wniosek jest zasadny.  

Uzasadnienie:  

Odpowiadając na prośbę mieszkańców miejscowości Żyłka dotyczącą wywozu nieczystości, Komisja 

po zapoznaniu się z tematem pragnie poinformować, że Gmina mając na względzie problemy dotyczące 

dróg w miejscowości Żyłka, podpisując umowę na wywóz odpadów zwracała uwagę, czy firma 

dysponuje sprzętem lekkim. Firma REMONDIS, która wygrała przetarg zadeklarowała, że posiada na 

wyposażeniu sprzęt lekki.  

 

Ad. 5.  

Rozpatrzenie wniosku mieszkańców oraz właścicieli działek rekreacyjnych w Żyłce, w sprawie 

remontu dróg w Żyłce. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jolanta Michałek zapoznała obecnych z treścią 

wniosku. Członkowie Komisji wypowiedzieli się w wyżej wymienionej sprawie, po czym 

przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zasadnością wniosku. Wszyscy członkowie jednogłośnie 

stwierdzili, że wniosek jest zasadny.   

Uzasadnienie: 

Odpowiadając na prośbę mieszkańców miejscowości Żyłka dotyczącą zakończenia remontu drogi 

gminnej Potępa-Żyłka Komisja pragnie poinformować wnioskodawców, że Gmina składając wniosek 

o przyznanie środków z Pierwszego Rozdania Nowego Polskiego Ładu, w planach na rok 2022 ujęła 

remont drogi gminnej Potępa-Żyłka. Jednakże możliwość wykonania remontu tej drogi będzie 

uzależniona od środków jakimi będzie dysponowała Gmina w ramach Pierwszego Rozdania Nowego 

Polskiego Ładu. Komisja pragnie również poinformować, że Gmina nie odpowiada za drogi, których 

nie jest zarządcą.  

 



Ad. 6.  

Analiza petycji w sprawie oczyszczenia kanałów odprowadzających nadmiar wody z potoku 

Wilczarnia w Żyłce. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jolanta Michałek przywitała obecnych na 

posiedzeniu. Następnie zapoznała obecnych z treścią petycji.  

Członkowie Komisji wypowiedzieli się w wyżej wymienionej sprawie, po czym przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad zasadnością petycji. Wszyscy członkowie jednogłośnie stwierdzili, że 

petycja jest zasadna.  

Uzasadnienie: 

Odpowiadając na prośbę zawartą w petycji dotyczącą oczyszczenia kanału ulgi i wszystkich rowów 

odprowadzających nadmiar wód, Komisja pragnie poinformować, że po przeprowadzeniu wizji w 

terenie w miejscowości Żyłka, ustalono iż brak stałej i systematycznej konserwacji rowów 

melioracyjnych oraz przepustów, przy obfitych opadach deszczu prowadzi do lokalnych podtopień i 

zalewania posesji. Zarośnięte i zamulone rowy nie odprowadzają nadmiaru wód, przez co tworzą się 

zastoiska powodujące podtopienia przylegających gruntów. Wobec powyższego ustalono: 

1. Wystosować pismo do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w sprawie uregulowania 

cieku wodnego Wilczarnia oraz konieczności prowadzenia systematycznej konserwacji tego cieku.  

2. Zaplanować w budżecie gminy na 2022 r. wydatki na prace projektowo-geodezyjne i 

melioracyjne związane z niezbędnymi robotami konserwacyjnymi rowów melioracyjnych. 

3. Wystosować pismo do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w sprawie 

wyjaśnienia stanu prawnego istniejącego wału przeciwpowodziowego.  

 

 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godzinie 16:20. 

 

Protokół zakończono i podpisano……………………….. 


